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Vážená paní 

L. V. 

 

datovou schránkou 

Čj.: 01.35-000049/22-002 

Praha 15. 11. 2022 

Vaše žádost doručená dne: 14. 11. 2022 dle zákona č. 106/1999 Sb. 

Vyřizuje: JUDr. Milan Hoke, vedoucí odboru sekretariátu a právního 

 

Oznámení o poskytnutí informace 

 

Česká advokátní komora (dále též jen ČAK nebo Komora) obdržela jako povinný subjekt dne 

14. listopadu 2022 žádost (dodanou do datové schránky) dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 

přístupu k informacím, ve znění pozdějších změn a doplňků (dále též jen SPI) od paní L. V. (dále 

též jen žadatelka). 

 

A. 

Žadatelka žádala poskytnout tyto informace: 

1) Mohou se k vykonání advokátní zkoušky přihlásit také osoby, které v minulosti splnily 

povinnou praxi advokátního koncipienta, ale advokátní zkoušku po jejím skončení 

nevykonaly a v tuto chvíli již advokátními koncipienty nejsou? Pokud ano, existuje 

jakákoliv lhůta pro vykonání advokátní zkoušky počítaná od ukončení povinné praxe? 

2) Existuje jakýkoliv maximální počet pokusů ke složení advokátní zkoušky? Pokud ano, o 

kolik se jedná pokusů? 

3) Existuje jakýkoliv časový odstup, který je nutné dodržet po neúspěšné advokátní zkoušce? 

Pokud ano, jaká je minimální délka tohoto odstupu? 

4) Pokud je předchozí odpověď kladná, je po dobu tohoto odstupu nadále nutné vykonávat 

praxi advokátního koncipienta nebo lze po tuto dobu vykonávat jinou profesi? 

5) Existuje jakýkoliv důvod, pro nějž by bylo nutné pro připuštění k advokátní zkoušce 

absolvovat celou tříletou praxi advokátního koncipienta znovu, ačkoliv již jednou byla 

absolvována? Např. z důvodu vyčerpání určitého počtu pokusů, uplynutí času apod. 

6) Je v tuto chvíli v rámci procesů České advokátní komory připravována jakákoliv změna, 

která by ovlivnila odpovědi na výše uvedené dotazy? 
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B. 

Oznámením z dnešního dne pod č. j. 01.35-000049/22-002 Komora poskytuje žádané 

informace. 

Ad 1. Mohou se k vykonání advokátní zkoušky přihlásit také osoby, které v minulosti splnily 

povinnou praxi advokátního koncipienta, ale advokátní zkoušku po jejím skončení nevykonaly 

a v tuto chvíli již advokátními koncipienty nejsou? Pokud ano, existuje jakákoliv lhůta pro vykonání 

advokátní zkoušky počítaná od ukončení povinné praxe?  

Ano, mohou. Lhůta není stanovena. 

Ad 2. Existuje jakýkoliv maximální počet pokusů ke složení advokátní zkoušky? Pokud ano, o kolik 

se jedná pokusů?  

Neexistuje maximální počet pokusů ke složení advokátní zkoušky. 

Ad. 3. Existuje jakýkoliv časový odstup, který je nutné dodržet po neúspěšné advokátní zkoušce? 

Pokud ano, jaká je minimální délka tohoto odstupu?  

Uchazeč, který u advokátní zkoušky neprospěl z 1 oboru, může podat písemnou žádost o její 

opakování; formulář přihlášky k opakované zkoušce je ke stažení na webových stránkách Komory 

(Pro koncipienty/Zkoušky a sliby/Advokátní zkoušky). Podmínkou vykonání opakované zkoušky 

je uhrazení poplatku ve výši 8.000 Kč, který musí být uhrazen do 1 týdne po podání přihlášky. 

Opakovanou zkoušku vykoná uchazeč pouze v tom oboru, ve kterém při předchozí zkoušce 

neprospěl; uchazeč vykoná ústní část zkoušky vždy, písemnou část zkoušky pouze v případě, že 

opakuje obor, ze kterého se skládá písemná část. Opakovanou zkoušku lze vykonat pouze v termínu 

stanoveném Komorou. Předseda zkušební komise vyrozumí uchazeče o konání písemné a ústní 

části zkoušky a o jejím časovém rozvrhu nejméně čtyři týdny přede dnem, kdy se zkouška koná. 

Uchazeč, který u opakované zkoušky neprospěl, již nemůže advokátní zkoušku znovu opakovat. 

Může však podat přihlášku k nové advokátní zkoušce (samozřejmě včetně písemného testu), avšak 

nejdříve po uplynutí 6 měsíců od termínu opakované zkoušky. 

Uchazeč, který u advokátní zkoušky neprospěl ze 2 a více oborů, nemůže advokátní zkoušku 

opakovat a musí vykonat celou advokátní zkoušku znovu (včetně písemného testu). K nové 

advokátní zkoušce se může přihlásit nejdříve po uplynutí 6 měsíců od posledního termínu ústní části 

zkoušky, kterou vykonal. 

Ad. 4 Pokud je předchozí odpověď kladná, je po dobu tohoto odstupu nadále nutné vykonávat praxi 

advokátního koncipienta nebo lze po tuto dobu vykonávat jinou profesi? 

Ne, není nutné znovu vykonávat praxi advokátního koncipienta. Uchazeč může vykonávat i jinou 

profesi – praxi má již splněnou. 

Ad 5. Existuje jakýkoliv důvod, pro nějž by bylo nutné pro připuštění k advokátní zkoušce 

absolvovat celou tříletou praxi advokátního koncipienta znovu, ačkoliv již jednou byla 

absolvována? Např. z důvodu vyčerpání určitého počtu pokusů, uplynutí času apod.  

Ne. 

Ad. 6. Je v tuto chvíli v rámci procesů České advokátní komory připravována jakákoliv změna, 

která by ovlivnila odpovědi na výše uvedené dotazy?  
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Ne. 

 

K výše uvedeným odpovědím na dotazy dodáváme, že detailní informace týkající se advokátních 

zkoušek jsou zveřejněny na webu ČAK na následujícím odkazu (Pro koncipienty/Zkoušky 

a sliby/Aktuální informace): https://www.cak.cz/scripts/detail.php?id=851 

 

 

S pozdravem 

 

Česká advokátní komora 

 

 

Za správnost: Alena Filip 

https://www.cak.cz/scripts/detail.php?id=851

